
Peníze na léčbu rakoviny v EU převedeny na granáty

pro Ukrajinu. Stačilo, vzkazuje Konečná 
přes Parlamentní listy

   Paní  poslankyn ě,  během  debaty  europoslanc ů  na  CNN
Prima  News  jste  vyzvala  vládu,  aby  se  zeptala  lidí,  co  si
myslí o euru a vypsala referendum. Máte n ějaké reakce na
tuto vaši výzvu? A domníváte se, že to vláda ud ělá?  Řekla
bych,  že  odpověď  není  žádná,  ale  teď  jsem  jednu  odpověď
vlastně  zaznamenala. Předsedkyně  TOP 09 Markéta Pekarová
Adamová na svůj facebook napsala, že jejím cílem je přijetí eura
do roku 2030. Lidí se tedy zřejmě nehodlají ptát. Je na čase této
vládní přezíravosti říct STAČILO!
V souvislosti  s 50  miliardami  pro  Ukrajinu  jste  zmí nila,  že

jedna miliarda p ůjde z programu nákupu lék ů pro pacienty s rakovinou. M ůžete
to prosím trochu rozebrat?  Jen bych na začátek ráda upřesnila, že se jedná o 1
miliardu  EUR,  které  jsou  z programu EU4Health.  Tedy peníze  původně  určené na
nákupy léků pro vzácná onemocnění, screeningy pacientů apod. Opravdu mi vadí, že
jsou schopni politici – včetně těch našich – vyměnit zdraví svých občanů za granáty
pro Ukrajinu.
„Migra ční  pakt  a  tane čky  kolem  n ěj  jsou  ukázkovým  p říkladem  toho,  jak
pětikoalice manipuluje s ob čany“, napsala jste na FB. M ůžete prosím pro naše
čtenáře vysv ětlit,  o co jde?  Je to ze strany vlády nefér hra s občany. Zdržení se
v tomto hlasování nic neřeší. Proč se vláda nepostaví proti tomuto dokumentu? Měla
by v první řadě hledat spojence pro blokační menšinu. Tak by pro mě bylo její jednání
aspoň trochu věrohodné. V současnosti jen plní roli užitečných idiotů, pro státy jako je
Německo, Francie, Itálie. V případě pouhého zdržení jdou náklady z migrační kvóty na
vrub této vlády a nikdo, ani teď, ani v budoucnu jim to neodpáře. A věřím, že ani voliči
na to nezapomenou. 
V evropských zemích, jako t řeba v Německu nebo ve Francii, po řádají zem ědělci
velké  protesty.  Mezi  jejich  požadavky  pat ří  nap říklad  „Stop  drahým energiím,
stop  vyd ěračským  obchodním  praktikám,  stop  posilování  evropskýc h
kompetencí  na  úkor  národních…“  Co  na  to  říkáte?  A  m ěl  by  je  zbytek
spole čnosti t řeba nějak více podpo řit?
Uskupení  STAČILO!  plně  podporuje  chystané  protesty  zemědělců   Dlouhodobě
poukazujeme na  neutěšený  stav  českého  zemědělství,  nekompetentnost  současné
vlády, nemravné marže obchodníků a nereálnost tzv. Green Dealu, který žene Českou
republiku  a další  země  EU  do  hospodářské  katastrofy  a stupňujících  se  sociálních
bouří.  I  tato  vláda,  obdobně  jako  vlády  minulé,  provádí  politiku,  která  směřuje
k likvidaci  českého  průmyslu  a zemědělství.  Bohužel  na  kritiku  těchto  věcí  neslyší,
a dál bezohledně a plánovitě vede hospodářství České republiky k plné podřízenosti
a závislosti  na  zahraničních  dovozech.  Proto  vyzývám  širokou  veřejnost,  aby  se
protestů  zemědělců  zúčastnila  a  byla  s nimi  solidární.  I  když  jim  to  možná  bude
komplikovat  jejich  program.  Jde  o  vyjádření  občanského  odporu  proti  stávající
pětikoaliční vládě.
Velkou diskusi vyvolalo to, co se d ěje kolem p řihlášek na st řední školy, tedy to,
že systém elektronického p řihlášení na za čátku nefungoval, byl spušt ěn pozd ěji
a  objevily  se  i  další  problémy.  Jak  toto  komentovat ?  Jako  další  selhání  a
diletantismus ve vedení ministerstva školství. I ministr Bartoš od toho dává ruce pryč,
jako  by  se  nejednalo  o  tolik  proklamovanou  digitalizaci.  To  se  bude  donekonečna
omlouvat neschopnost? A zase to zaplatí občané ze svých daní? Ať už si to tato vláda
konečně uvědomí, že je zaměstnancem občanů této země!
Americký  politický  komentátor  Tucker  Carlson  ud ělal  rozhovor  s  ruským
prezidentem Putinem.  Je  to  dob ře?  Ze strany  n ěkterých  médií  a  politik ů  čelí
velké  kritice…   Proč  by  nemohl  státník  poskytnout  rozhovor  novináři?  To  už  se
opravdu ti, kteří to kritizují, úplně odrhli od reality? To se tak bojí jiného názoru? Anebo
toho, že by se na veřejnosti objevily skutečnosti, o kterých se podle nich nemá hovořit?
Někteří novináři a akademici, kteří tento rozhovor komentovali, aniž by ho viděli nebo
slyšeli, jsou asi ti správní kritikové a morální etalony dnešní doby. To by jen potvrzovalo
to, o čem se rozhovor také vedl. A to je vliv amerických médii na ovlivňování názorů
obyvatel Evropy.
Ukrajinský web ozna čil n ěkteré české politiky za „bakterie ruského sv ěta“. Vedle
A. Babiše nebo J. Paroubka jste prý na seznamu i vy . Co k takovému seznamu
říci? A m ěla by naše vláda n ějak výrazn ěji reagovat? Pokud říkáte „naše“, tak snad
je lépe použít označení Fialova vláda. Od této vlády, která se nezajímá o své občany,
která  je  nechala  napospas  spekulantům  s energiemi.  Která  devastuje  celoživotní
úspory  svých  seniorů  neskutečnou  inflací.  Nezajímá  se  o  osud  klíčových  odvětví
hospodářství,  ani  o ekonomickou transformací  postižené regiony.  Tak od této vlády
opravdu nečekám, že se bude vyjadřovat proti ukrajinské propagandě.
A pokud bych na takovém seznamu byla, byla bych ve společnosti lidí, kteří se nebojí
vyjádřit vlastní názor. A jak takový seznam komentovat?  Asi mi to za žádný komentář
nestojí.

Umělá inteligence v europarlamentu – zisk nad bezpe čím
lidí
 Dnes  si  dovolím  začít  aktualitou  z Evropského  parlamentu.  Výbor  Evropského
parlamentu  pro  vnitřní  trh  a  ochranu  spotřebitelů  společně  s výborem  Evropského
parlamentu pro občanské svobody,  spravedlnost a vnitřní  věci  shválil  návrh Aktu  o
umělé  inteligenci.  Na schválení do konce mandátu byl  na EP vyvinut mohutný tlak
Evropskou komisí,  neboť předsedkyně Komise, Ursula von der Leyenová, byla za k
aždou cenu rozhodnutá zapsat  se do historie  tím,  že protlačí  první  regulaci  umělé
inteligence (AI) na světě.  Bohužel,  většina dvou zmíněných výborů  tlaku  Komise a
členských  států  podlehla  a  došlo  tak  ke  schválení  regulace,  která  je  faktickým
posvěcením nebezpečných praktik a narušování lidských práv.

 
  Bez ohledu na bezpečí by regulace umožnila firmám vyvíjejícím AI systémy, testovat
jejich potenciálně nebezpečné výrobky i mimo testovací prostory, v reálném světě, na
ulicích,  silnicích,  v budovách  či  na  internetu,  který  používáme  všichni.  Například
předem netestovaná vozidla,  řízena umělou inteligencí,  bychom tak  mohli  již  brzy
potkat na našich silnicích, ostatní řidiči, cyklisti a chodci by poslo1užili jako testovací
králíci ke zjištění, zda je autopilo bezpečný. Bezpečí občanů musí – dle tohoto návrhu
– ustoupit výdělkům těch nejbohatších.
  Ohroženo soukromí
  I  když  se  europarlament  společně  se  členskými  státy  dohodl  na  používání  AI
systémů, které je vysoce riskantní nebo zakázané, členské státy si dokázaly vynutit,
aby se některé zákazy či opatření nevztahovaly na jejich bezpečnostní složky. A tady
je ten kámen úrazu. Policie totiž bude moci v určitém případě využívat technologie na
rozpoznávání obličejů v reálném čase. Tato výjimka tak ve skutečnosti umožňuje státu
spustit  masové  biometrické  sledování  svých  občanů  pod  záminkou  udržování
bezpečnosti,  a  likvidaci  veškerého práva na soukromí.  Navíc  i  mimo to je  možné
veřejné  prostory  nahrávat  a  použít  biometrické  technologie  na  nahrávku  později.
Schválením  Aktu  o  umělé  inteligenci  tak  dávají  najevo  ti,  kteří  ho  podporují,  že
masové sledování je v pořádku a Evropská unie bude prvním místem na světě, kde
se posvěcení masového sledování dostane do zákona.
  Akt má i další problémy, jako umožnění používání pavědeckých technologií jako AI
systémů  na  rozpoznávání  emocí,  či  »detekci  pravdy«.  Evropské  instituce  nás  tak
přibližují  skutečné  noční  můře  známé z dystopických  románů.  Ještě  ale  není  vše
ztraceno – Aktu stále ještě zbývá schválení celým Evropským parlamentem. Očekává
se, že se o něm bude hlasovat ještě tento rok v dubnu a pokud se proti němu většina
Evropských poslanců  postaví,  bude možné jej  smést  ze  stolu.  Já  mám jasno,  že
v současné  podobě  nesmí  tato  regulace  projít  a  doufám,  že  podobně  se  k tomu
postaví také ostatní poslanci z České republiky a neposvětí  vládě  pětikoalice další
možnost, jak udržovat občany pod dohledem.

Kateřina Konečná , europoslankyně

Dominik Hašek, trest 606 a Гашек

 Po  olympiád ě  v Naganu  roku 1998  Haškovi  všichni
říkali Dominátor . Pomohl totiž svými zákroky v roli branká ře
získat první olympijské zlato pro naši republiku. P o návratu
zlatých  hoch ů  zpět  do  vlasti  mnozí  skandovali:  Hašek  na
Hrad!  Vše je  to  ale  minulost  a  vzpomínky z ůstanou  tu  na
věčnost. To je pozitivní stránka slavného Dominátora. Jenže
jeho samotná nadutost ho nakonec dohnala.

Již  v roce  2003  zasáhl  Haška  první  skandál,  kdy  při  in-line
hokeji zbil soupeře.  Asi  chtěl  chlapec  ukázat,  jakou  má  sílu.

Jenže ve sportu je za napadení  trest.  V hokeji  se jedná o pravidlo 606:  napadení.
Hvězda slavného hokejisty začala pomalu pohasínat a lidé na něj začali být naštvaní.
Zejména proto, že lhal.
A  jak  šel  čas,  tak  samotný  Hašek  nejprve chytal v NHL,  aby
nakonec skončil v zemi jemu zaslíbené. Alespoň v té době. Tedy
v Rusku a tamní hokejové lize KHL. Sám na tiskové konferenci
řekl: Jsem moc rád v Rusku! Byl to velký přestup, který skloňovala
snad  všechna  média.  Výkonem  ale  stárnoucí  Hašek  už  moc
nenadchnul.  Do  kapsy mu plynuly  nemalé  peníze.  To bylo  pro
zapadající hvězdu důležité. Přeci jen Spartak Moskva byl nějaký
ten bravurní tým. Dokonce to nebylo daleko k V. Putinovi.
Od  ukončení  hokejové  kariéry  se  D. Hašek  začal  motat  do
politických a podnikatelských sfér. Nejprve řídil opilý, aby se asi vyrovnal nějakým těm
politikům  nebo  podnikatelům.  Ať  už  z USA,  Ruska  nebo  ČR.  Jako  například
I. Rittigovi.  Podobně  se  chtěl  rovnat  i  jiným  podnikatelským  esům,  ale
jeho podnikání vyneslo  ztrátu  90 milionů.  No  prostě  milionový  člověk,  který  se  na
chvíli odmlčel.
Vše se změnilo  po  roce 2022,  kdy 24. 2.  Rusko podniklo  vojenskou intervenci  na
Ukrajinu. V tu chvíli  se na scénu opět vrátil D. Hašek. Ihned začal brojit  za to, aby
ruští a běloruští sportovci byli vyloučeni ze všech mezinárodních soutěží. Jako kdyby
to někdo udělal USA za Irák roku 2003 nebo v minulosti za Vietnam. Zákaz byl ale
nakonec prosazen. Postupem doby všem začalo nicméně docházet, že se jednalo o
chybu. Politika přeci do sportu nepatří. D. Hašek je ale dodnes jiného názoru.
Ruské peníze mu v době jeho angažmá nijak nesmrděly. Dnes mu Rusko vadí, i když
už tenkrát mělo své konflikty, ale ty Haškovi nevadily. Když byl na něj apel, aby peníze
vydělané v KHL vrátil, takticky pomlčel. Peníze jsou peníze. Snad právě proto o sobě
opět  dal  vědět  a  rozhodl  se kandidovat do Senátu.  Za koho? No přeci  za SPOLU
nebo TOP 09.  Kdo mu má radit?  Ano,  nejskvělejší  ministr  financí  pod horou Říp:
Mirek Kalousek. To bude pěkná dvojka. Hodně puků, málo hokejek. Do brány se opět
postaví D. Hašek. Jen aby opět nedostal nějakou tu ránu do hlavy. Svými vyjádřeními
totiž dokazuje, že už jich v minulosti obdržel slušnou várku.
Mgr.Jan Klán
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Konec  stresu?  Neparlamentní  opozice  tepe  Fialu  za
výroky o inflaci                                                        
   Neparlamentní  opozi ční  strany ost ře kritizují  výroky  p ředsedy p ětikoali ční
vlády Petra Fialy (ODS) v souvislosti s posledními ekonomickými čísly.
 Spotřebitelské ceny v lednu výrazně  oslabily svůj  meziroční růst  na 2,3 %, což je
nejnižší  hodnota od března 2021. »Je to dobrá zpráva,  znamená konec dvouletého
zdražování,« řekl po oznámení ČSÚ Fiala novinářům a uvedl, že na tom mají zásluhu
kroky jeho vlády.   »Lednová inflace  poklesla  ke  2,3  %…a premiér  Fiala,  který
doposud  říkal,  že  vláda  za  inflaci  nem ůže  a  nemá  na  ni  vliv,  se  jal  ihned
vysv ětlovat  toto  číslo  jako  úsp ěch  vlády,« uvedla  předsedkyně  KSČM Kateřina
Konečná. »Neváhal použít slova jako ‚konec zdražování, konec  stresu‘. Sv ědčí to
pouze o tom, jak  je  pan Fiala,  který  jen tak zapomn ěl  na  milion  v podez řelé
kampeli čce, odtržený od reality.«      Také upozornila, že pětikoalice připravila občany
za dva roky o čtvrtinu úspor.  A v tabulce vyjmenovala, za jakých okolností nastane
»konec stresu«. Viz níže…
Pane Fialo a vy všichni vládní papaláši, konec stre su bude kdy:
až přestanete uvažovat o výpov ědích bez udání d ůvodu
až napravíte fakt, že jste odmítli valorizovat tém ěř 100 tisíc ům hendikepovaných 
příspěvek na pé či
až se z minimální mzdy bude moct normáln ě žít
až nebude polovina domácností, které do existen čních problém ů přivede rozbitá 
     pračka
až budou schopni lidé ze svého výd ělku n ěco ušet řit
až dokážete sehnat aspo ň základní léky
až nebudeme mít jedno z nejdražších bydlení v EU
až Vám lidé řeknou STA ČILO
   Kritikou nad výroky Fialy nešetřil  ani předseda  PRO Jind řich Rajchl. »Petr Fiala
začal jásat nad tím, že meziroční inflace v lednu klesla na 2,3%. Jako vždy nám ale
neřekl to podstatné – tedy, že je to už de facto nárůst z nárůstu. Tedy, že pokud byla
inflace  vysoká  v  loňském  lednu  (17,3  %),  tak  ony  2,3  %  je  v  podstatě  taková
nadstavba na tom obrovském paneláku dluhů, jenž Blyštivý Péťa nasekal. Abych byl
konkrétní  – kumulativní  inflace za dobu vlády Petra Fialy  činí  astronomických 31,9
%.,« uvedl Rajchl na sociální síti. »Tedy přeloženo do lidštiny – Péťa se svojí tlupou
neumětelů vás za dva roky své vlády obral o téměř 1/3 všeho, co jste za celý život
naspořili. Ale hlavně Sláva Ukrajině, Green Dealu a manželství pro všechny!« dodal.
  Místopředsedkyně  SOC DEM Daniela Ostrá  použila příměr ze života. »Radovat se,
že je lednová inflace už ‚jenom‘ na 2,3 %, je jako se radovat, že vám doma minulý
týden ukradli pračku a tento týden už jen kartáček na zuby. Fakt je ten, že kumulovaná
inflace za poslední tři  roky dosahuje 30 % a lidem po celou tu dobu klesaly reálné
mzdy. A na jejich opětovný růst by se měla teď vláda zaměřit,« vzkázala Ostrá.
   Nově  zvolený  šéf  ČSSD  –  České  suverenity  sociální  demokracie Ji ří
Paroubek upozornil,  že tato  vláda zaznamenala  od  pádu  bývalého režimu nejhorší
makroekonomická čísla, jaká si v národním hospodářství lze představit. V posledních
dvou letech vzrostla inflace podle ČSÚ v souhrnu o 15 % plus 10 %, tedy o čtvrtinu. A
pokud  bychom  nebrali  celý  široký  spotřební  koš,  jak  to  dělá  ČSÚ,  ale  soustředili
bychom výpočet jen na 30–40 opravdu základních položek potravin, služeb, ale také
energií,  vody,  nájemného  a  pohonných  hmot,  dostali  bychom  se  na  čísla  inflace
mnohem vyšší. Z toho vyplývá, s ohledem na nízký růst nominálních mezd i důchodů,
že v rep»ublice poklesla za poslední dva roky životní úroveň lidí oproti roku 2021, tedy
roku před fialovou vládou, nejméně o pětinu, spíše ale o čtvrtinu,« uvedl Paroubek.
   Již  v  pracovním  týdnu  se  do  premiéra  a  jeho  vlády  obula  i  parlamentní
opozice. »Premiér  se  chválil  za  to,  na  čem  nemá  absolutně  žádnou  zásluhu,
vyjadřoval se k věcem, o kterých by se minimálně z morálních důvodů vzhledem ke
škodám,  které  svou  nečinností  v uplynulých  letech  způsobil,  vůbec  vyjadřovat
neměl,« uvedla napŘ šéfka poslaneckého klubu ANO Alena Schillerová. IPORTAL24

PÍŠETE NÁM  
Mimozemští ASTROIDI útočí na pozemšťany. 

SCI FI VIZE budoucnosti lidstva.

 SCI FI a přesto sou časná realita v ČR. 

   Zelení a fialoví mužíčci, trpasličího vzrůstu, jakýsi mimozemští ASTROIDI, bez uší a
očí, s anténkami na hlavách, směřují svoje útoky hlavně na starší ročníky pozemšťanů,
tedy na seniory.  Chtějí  je  připravit  o  zdravý rozum a ihned poté  je  chtějí,  zdá se,
připravit i o živo . Chudáci senioři  se jim nedovedou ubránit. Jsou stále více a více
izolováni  do  bezmocné  separace.  Jsou  neustále  šikanováni,  bombardováni
"nukleárními petardami" v podobě  nutnosti  hlásit  se těm mimozemským tykadlovým
ASTROIDŮM desítkami svých osobních dat, hesel, kódů, pinů, čipů a kdoví čím ještě.  
    Navíc ti  ASTROIDI mají všude možně  instalovaná sledovací zařízení.  ASTROIDI
pozemšťanům  nařizují  být  povinně  připojeni  k  jejich  umělé  vesmírné  a  nesmírné
inteligenci.  Nemálo  těch  pozemšťanů  se  již,  díky  svůdným  reklamám  ASTROIDŮ,
nerozlučně napojilo na chytré telefony, které údajně zvyšují jejich potenciál IQ. Rovněž
se  rádi  a  poslušně  připojují  na  všechny  ty  moudré,  za  ně  myslící,  elektronické
vynálezy, které pro ně ti ASTROIDI neustále vymýšlejí. 
  ASTROIDI chtějí ovládat svojí umělou elektronickou inteligencí veškeré pozemšťany,
které systematicky zbaví schopnosti vlastního myšlení a uvažování. Přirozené lidské
moudrosti , už tak dost vzácné , chtějí ti ASTROIDI pozemšťany zbavit definitivně a to
jednou  provždy.  Zařízení  na  ovládání  poslušnosti  pozemšťanů  budou  mimozemští
ASTROIDI napájet zprvu tužkovými bateriemi a posléze solárními panýlky a větrníčky.
Veškerá,  kdysi  moudrá,  přátelská  a  láskyplná  pozemská  stvoření  tak  zdárně
ASTROIDI  přetransformují  v  bojácné  a  jim  naprosto  oddaně  sloužící  pozemské
TUPOIDY. Velice smutným zjištěním je, kolik TUPOIDŮ každým dnem po celém světě
přibývá a přímo tragické je, že těmi TUPOIDY jsou ti pozemští tvorové vlastně rádi.
Svět  bude  řízen  mimozemskými  ASTROIDY pomocí  umělé  inteligence  na baterky.
PRÁSK, BLIK, BLIK , výpadek energie a je po veškeré celosvětové inteligenci . 
  Vědomosti, které si člověk nosí ve vlastní hlavě, ty mu nikdo nevezme, nebude-li on
sám chtít být o ně "okraden" tou umělou, na baterky řízenou inteligencí .  
E. Smutná 
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ŽENY – STŘÍPKY Z HISTORIE  8
  Po Janovi nastoupil  na trůn jeho syn, pozdější  otec vlasti,  král a
císař  Karel  IV.  My si však budeme všímat  hlavně  jeho manželství.

Pomineme  prvou  mladistvou  lásku  Blanku  z
Valois,  Annu  Falckou  a  dokonce  i  Václavovu
matku  Annu  Svídnickou.  Všechny  zemřely
poměrně mladé, možná se nemohl rozvinout jejich
skutečný potenciál.  Hezké, milé, plnily jen úlohy,
dané  dobou.  Politické  vazby,  spojenectví,
dědicové trůnu.  Výraznou osobností  se stala  až
čtvrtá  manželka  Karlova Alžběta  Pomořanská.
Karel  byl  pragmatik,  žena s  jejími  potřebami   a
názory byla vždy až na druhém místě. Ostatně zbožný císař  se

mohl  řídit  učením svatého Pavla:  „Ženy mužům svým buďtež poddány jako pánu,
neboť muž je hlavou ženy“. Alžběta ale takovou být nechtěla a nemohla.
Vnučka polského krále Alžběta  měla  16 let.  Sňatek s ní  přinášel  potřebný mír  na
východní hranici země.  Svatba se konala 21. května roku 1363 v Krakově. Byla to
sláva,  účastnil   se  třeba  také   kyperský král  Petr.  A už  18.  června  byla  Alžběta
korunována v Praze českou královnou, současně s křičícím dvouletým následníkem
trůnu Václavem, syn z manželství s Annou Svídnickou,  (který při tom podle dobových
kronik znečistil oltář.) Ažběta byla děvče kypící zdravím, urostlá. Rozhodně si nedala
nic líbit, do všeho se pletla, povaha se rovnala urostlé postavě. V rukou měla takovou
sílu, že byla opravdu schopna ohnout podkovu, což se svolením manžela ráda pro
pobavení ukazovala. Svědectví Beneše Krabice z Weitmile je jistě autentické. 
  Prvé dítě, dcera Anna přišlo na svět  1.6. 1366, do dějin vešla jako „dobrá královna“
Anna, manželka anglického krále, jako druhý byl Zikmund, který nemá u nás dobrou
pověst „šelmy ryšavé.“ I když dnes už víme, že by byl schopnější  vladař než divoký a
nevyzpytatelný Václav. Zikmund přišel na svět v roce 1368 a císařovně se ještě téhož
roku  dostalo  velké  pocty.  Spolu  s  Karlem  byla  v  Římě  1.  listopadu  slavnostně
korunována na římskou císařovnu papežem Urbanem, stává se tak druhou (po Anně
Svidnické) českou královnou, které se této cti dostane.  Do Prahy se pár vrátil až po
dvou letech.  Jisté finanční potíže – každý v Italii si chtěl na vzácných hostech něco
vydělat, pomohla vyřešit právě Alžběta. Sjednala s bankéři v Sieně výhodnou finační
výpomoc.  Celkem porodila šest dětí. Alžběta stále  prokazovala, že umí víc než jen
rodit děti. V červnu roku 1371 onemocněl Karel v důsledku recidivy zranění z turnajů.
Ochrnuly mu ruce i nohy. Lékaři  se domnívali, že byl otráven a čekali  jeho konec.
Alžběta  pro manželovo uzdravení šla pěšky z Karštejna  do Prahy a v chrámu sv.
Víta obětovala světci  osm misek zlata. Skutečně  se uzdravil.  Zázrak to ale nebyl,
dnes víme, že taková recidiva má dočasný charakter. Dokázala také manžela nahradit
v čele vojska. V roce 1373 Karel IV. s vojskem bojoval v Braniborsku, čehož využil ke
vpádu do Čech vévoda Štěpán z Bavorska. Alžběta sebrala vojsko, postavila se mu
do  čela,  útočníky odrazila.  Štěpán pak  podepsal  v  císařově  ležení  kapitulaci.  Jak
známo, Karel zemřel po pádu a zlomeném krčku stehenní kosti na zápal plic v roce
1378. Alžběta  nebyla při pohřbu dojetím ani schopna sejmout z hlavy korunu a položit
ji na oltář, pomoci ji musela snacha Johana Bavorská,  manželka  Václava, který se
nyní chopil vlády. Vdově Alžbětě bylo pouhých 31 let, byla plna síly, takřka v nejlepším
věku.  Mohla  se  třeba  znovu  vdát,  najít  si  milence,  třeba  jako  Eliška  Rejčka.  To
neudělala.
   Se svým nevlastním synem se Alžběta  nesnášela, těžko říct, kdo nese větší vinu.
Jistě,  protežovala svého Zikmunda. Chtěla se nějak  podílet  na vládě,  vytýkala mu
oprávněně zanedbávání povinností, milostné pletky i pití. Jediné, co jí Václav dovolil,
bylo zastupování při slavnostních příležitostech, kterým se vyhýbal. Ani se snachou to
zřejmě  neklapalo.  Ta  často  raději  pobývala  v  Písku,  aby  nebyla  tchýni  na  očích.
( Johana pak roku 1386  na Karlštejně tragicky zahynula, údajně zadávená loveckým
psem).  Alžběta   věnovala  poslední  svá  léta snahám o úspěch jejích  dětí.  To ona
dohodla  dceři  Anně  sňatek  s  anglickým  králem.  Také  Zikmund  jí  vděčil  za
zprostředkování  sňatku  s  Mariií  Uherskou,  což  mu  za  dva  roky  vyneslo
svatoštěpánskou korunu uherských králů. Stáhla se pak do ústraní vdovského sídla v
Hradci  Královém,  kde  14.  února  roku  1393  také  zemřela.  Bylo  ji  tehdy  46  let,
pohřbena je, stejně jako ostatní ženy Karla IV. Lucemburského, v královské hrobce
chrámu sv. Víta v Praze. Tím uzavírám své střípky, na českém trůnu se pak za vlády
Habsburků střídaly ženy, které k naší zemi nevytvořily žádný vztah.       Pavel Hruban

                     Okresní rada 
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